

聯合國人權理事會第六十一屆會議

61st Session of the United Nations Human Rights Council Meeting



何超瓊主席以視頻形式發表講話。
HKFW Chairperson Ms. Pansy Ho delivered a video speech.

洪羽綾副主席以視頻形式發表口頭聲明。
HKFW Vice Chairperson Ms. Stephanie Hung, delivered an oral statement (General Debate Item 5) via video.



聯合國人權理事會第六十一屆會議於2月23日至3月31日在瑞士日內瓦舉行。

本會何超瓊主席於3月17日晚上以視頻形式出席友好機構國際公益法律服務協會舉辦的周邊會議，並發表講話，深入探討單邊主義抬頭、全球軍備競賽加劇，以及武裝衝突升級對婦女人權、及兒童的健康成長所造成的深遠破壞。發言呼籲國際社會打破迷信武力的傳統敘事，建立以人權為本的「女性安全新範式」。

另外，國際事務委員會聯席召集人洪羽綾副主席亦於3月17日晚上以視頻形式發表口頭聲明(General Debate Item 5)。聲明中介紹香港《強制舉報虐待兒童條例》的生效及首家中醫院啟用等進展，及呼籲各界特別關注保護婦女、兒童、長者及其他弱勢群體，使其免受虛假資訊及氣候變化的危害。

The 61st session of the United Nations Human Rights Council was held from February 23 to March 31 in Geneva, Switzerland.

In the evening of March 17, HKFW Chairperson Ms. Pansy Ho, present at the conference by International Probono Legal Services Association, delivered a video speech. Ms. Ho investigated in depth the profound damage done to women human rights and the healthy development of children caused by the resurgence of unilateralism, the intensification of the global arms race, and the escalation of armed conflicts. Her called on the international community to break away from the traditional narrative of relying on force and to establish a human rights-based "A New Paradigm for Women's Security."

In addition, HKFW Vice Chairperson and Co-Convenor of International Affairs Sub-Committee, Ms. Stephanie Hung, also delivered an oral statement (General Debate Item 5) via video on the evening of March 17. Her statement introduced recent developments in Hong Kong, including the enactment of the Mandatory Reporting of Child Abuse Ordinance and the opening of the city's first Chinese Medicine Hospital. She also called on sectors to pay special attention to protect women, children, the elderly, and other vulnerable groups from the harm of misinformation and climate change.

何超瓊主席演講
Speech by Ms. Pansy Ho,
HKFW Chairperson



回顧影片
Video



講辭
Speech



洪羽綾副主席發表口頭聲明回顧
Oral Statement (General Debate Item 5) by
Ms. Stephanie Hung, HKFW Vice Chairperson